
Protokół Nr XXXIX.2014 

z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu 16 maja 2014 roku  

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Starym Kurowie 

 

 

Rozpoczęcie obrad sesji godz.14
25

. 

 

W sesji Rady Gminy uczestniczyli: 

- radni wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu 

- Wiesław Własak – Wójt Gminy 

- Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy 

- Agnieszka Tatur- Ciszewska – Radczyni Prawna Urzędu Gminy 

 

Ponadto w sesji Rady Gminy udział wzięli:  

- Elżbieta Kobelak – Dyrektor GZO w Starym Kurowie 

- Halina Andrzejczak – Gł. księgowa MGKiM Sp. z o.o. w Starym Kurowie 

- Mirosław Tokarek – Kierownik Biura SGO5 

- Magdalena Szydełko – Dyrektor GOK w Starym Kurowie 

- sołtysi wsi z terenu gminy – wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

1. Otwarcie obrad XXXIX sesji Rady Gminy. 

  

     Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przeprosił wszystkich obecnych za opóźnienie 

obrad sesji, które było spowodowane przedłużonym happeningiem młodzieży z Gimnazjum w 

Starym Kurowie. Następnie otworzył obrady XXXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Stare 

Kurowo w dniu 16.05.2014 r., powitał: Panią Agnieszkę Tatur- Ciszewską – Radczynię 

Prawną Urzędu Gminy, Pana Wiesława Własaka - Wójta Gminy, Panią Ewę Dźwigalską – 

Skarbnika Gminy, Pana Stanisława Panek Komendanta Powiatowego Policji, dyrektorów 

szkół, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy, panie i panów radnych, 

sołtysów wsi, oraz mieszkańców gminy.   

 

2. Stwierdzenie quorum. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że  

na stan 15 radnych, obecnych jest na sesji 15 radnych.   

(lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Z uwagi na wymagane quorum Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że obrady sesji są 

prawomocne, Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji  

Rady Gminy w dniu 16.05.2014 r. Do porządku obrad zaproponował następujące dwie  
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zmiany: 

po punkcie 4 porządku obrad wprowadzić punkt 5) Wystąpienie Komendanta Powiatowego  

Policji w Strzelcach Kraj. (dotyczy dofinansowania Policji). 

Rada Gminy w obecności 15 radnych powyższą zmianę do porządku obrad przyjęła 

jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

Następna zmiana: w punkcie10) Podjęcie uchwał w sprawach: wprowadzenie zmiany w 

projekcie uchwały nr 3 w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok. Komisje Rady 

Gminy na swoim posiedzeniu wnioskowały, aby nad każdą zmianą w tej uchwale dotyczącą 

finansowania, głosować oddzielnie. 

 

  Pani Ewa Dźwigalska Skarbnik Gminy dodatkowo wyjaśniła: na dzisiejszą sesję została 

przygotowana druga wersja projektu uchwały nr 3 , zgodnie z sugestiami radnych z komisji, 

gdzie środki na dofinansowanie Policji zmniejszono do 5 tys. zł. i 5 tys. zł zapisano na drogi. 

Czyli głosowanie będzie nie nad każdą zmianą ale nad wersją nr I projektu uchwały nr 3, 

gdzie na Policję zapisano 10tys. zł i wersją nr II projektu nr 3, z dofinansowaniem 5 tys. zł. na 

Policję i 5 tys. zł na drogi. 

 

  radna Mirosława Kudłacik- Zagdańska nie zgodziła się z powyższą propozycją i wyjaśniła, 

że chodzi o to, iż w momencie, gdy radni chcą przegłosować uchwałę i dofinansowanie w 

wysokości 5 tys. zł na Policję, a są przeciwni udzielenia dofinansowania na opiekę społeczną, 

to w takim układzie nie mają takiej możliwości. Dlatego wnioskowała, aby każdą zmianę w 

uchwale głosować osobno. 

 

Po wyjaśnieniach Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek, aby każdy punkt w 

projekcie nr 3 uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej głosować oddzielnie.     

 

Rada w obecności 15 radnych (7 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 5 głosach 

wstrzymujących się) powyższy wniosek przyjęła większością głosów. 

 

Porządek obrad XXXIX sesji Rady Gminy po zmianach: 

1) Otwarcie obrad XXXIX sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie quorum. 

3) Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Wystąpienie Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Strzelcach Kraj. 

6) Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  

    i zapytania z poprzedniej sesji.  

7) Interpelacje i zapytania. 

8) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stare Kurowo za 2013 rok wraz  

    ze sprawozdaniem finansowym za 2013 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy Stare  

    Kurowo: 

    a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o  

        sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za rok 2013 oraz informacji o stanie mienia   
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        Gminy Stare Kurowo na dzień 31 grudnia 2013 roku.  

    b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy    

        za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy Stare Kurowo na dzień 31 grudnia  

        2013r., sprawozdaniu finansowym za 2013 rok i wniosku o udzielenie absolutorium  

        Wójtowi Gminy za 2013 rok,     

    c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku   

        Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy   

        Stare Kurowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2013, 

    d) dyskusja. 

9) Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za 2013 rok (projekt nr 1). 

10) Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare Kurowo za 

2013 rok, (projekt nr 2). 

11) Podjęcie uchwał w sprawach: 

    - zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok (projekt nr 3), 

    - przyjęcia regulaminu określającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli  

      szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stare Kurowo, ze      

      specjalnego funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze (projekt nr  

      4). 

12) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13) Zakończenie obrad sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady, przed głosowaniem nad przyjęciem protokołu   

z poprzedniej sesji poinformował, że protokół był wyłożonych do wglądu na posiedzeniach 

Komisji Rady, jak również jest do wglądu na dzisiejszej sesji. Każdy radny mógł się, więc 

zapoznać z jego treścią. Radni do protokołu nie zgłosili uwag. W związku z tym 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie: Protokół Nr XXXVIII.2014 z przebiegu obrad 

sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu 25.03.2014 roku w sali widowiskowej  

Gminnego Ośrodka Kultury  –   Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła protokół 

jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymującym się) bez 

odczytywania.  

 

5) Wystąpienie Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Strzelcach Kraj. 

 

    Pan Stanisław Panek Komendant Powiatowy Policji w Strzelcach Kraj. na wstępie 

podziękował Panu Przewodniczącemu za umożliwienie zabrania głosu na dzisiejszej sesji. 

Rada Gminy będzie dzisiaj głosować nad wnioskiem Policji w sprawie dofinansowania 

zakupu 2 pojazdów dla strzelecko – drezdeneckiej Policji. Wniosek i kwota, o którą 

wnioskuje jest bardzo ważna, w związku z tym krótko wyjaśni skąd to się wzięło. 

Sytuacja budżetowa Policji jest na pewno wszystkim znana, jak wiadomo kwoty 

przeznaczane z budżetu państwa na policję, są niestety niewystarczające, dlatego nie ma  

możliwości wymiany nawet w minimalnym, stopniu floty, którą dysponuje nasza jednostka. 

W budżecie całej policji na 2014 rok przewidziano kwoty na wymianę pojazdów, które 

zaspokajają tylko 0,5% potrzeb. Ostatnie pojazdy były wymieniane na przełomie lat 2007 – 

2009, takich pojazdów jest kilkanaście, jest jednak jeszcze sporo starszych pojazdów. Łącznie  
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KPP na chwilę obecną ma 18 pojazdów. Jest to ilość wystarczająca do zapewnienia właściwej 

reakcji na zdarzenie i zapewnienia stanu bezpieczeństwa na minimalnym poziomie.  

Jednak niestety ta flota się po prostu starzeje, ponieważ jest na okrągło eksploatowana. 

Obowiązkiem Komendanta Policji jest zapewnienie właściwego stanu bezpieczeństwa na  

terenie powiatu, a właściwym zabezpieczeniem jest szybka reakcja policji na zdarzenie. 

Od ponad 2 lat (od kiedy jest Komendantem) podejmuje działania zmierzające do poprawy tej  

sytuacji i sukcesywnej wymiany tych pojazdów. Dzięki staraniom nasz powiat, jako jeden z  

sześciu został zakwalifikowany do współpracy ze Szwajcarami w ramach programu poprawy 

infrastruktury w ruchu drogowym.  Dzięki udziałowi w tym programie ze środków 

szwajcarskich nasz powiat otrzymał 1mln złotych. Oprócz tego nasza jednostka otrzymała 

nowy samochód Volkswagen Passat z wideorejestratorem. Ten samochód jest 

wykorzystywany dla poprawy bezpieczeństwa na naszych drogach. Jak już wspomniał 

wcześniej, ponieważ w budżecie państwa środków jest zbyt mało, Komendant Główny Policji 

podjął starania dzięki, którym Minister Spraw Wewnętrznych uruchomił rezerwę celową na 

zakup takich pojazdów dla policji. Aby tych pojazdów mogło być więcej kupionych, zasada, 

jaka została przyjęta jest taka, że to jest przy współudziale samorządów. Generalnie jest to 

50% środków z MSW i 50% ze środków samorządu. Na poprzedni radiowóz do służby 

patrolowej zakupiony dwa lata temu ministerstwo przekazało 36 tys. zł i samorządy również 

ok. 36 tys. zł.  Zdaje sobie sprawę, że żadnego samorządu z naszego powiatu nie stać na 

współfinansować zakupu chociażby jednego pojazdu, dlatego proponuje rozwiązanie, które 

sprawdziło się w 2012 roku. Dzięki współfinansowaniu samorządów udało się zakupić 

samochód marki KIA CEED. Obecnie największym problemem policjantów z KPP w 

Strzelcach Kraj. jest brak pojazdu do przewożenia psów. Taki pojazd do przewozu 2 psów to 

jest koszt ok. 100tys. zł., stąd też prośba do radnych, aby zastanowili się nad tym wnioskiem. 

Kiedy wystąpił z wnioskiem o wsparcie finansowe, wszystkie samorządy gminne i 

powiatowy wstępnie deklarowały swoje poparcie. Na dzień dzisiejszy samorząd strzelecki 

przeznaczył już kwotę 25 tys.zł, Dobiegniew uchwalił 15 tys.zł, Drezdenko planuje przekazać  

kwotę 30 tys.zł, , Zarząd Powiatu również przychylił się do wniosku policji, ale oczywiście 

ostatecznie decyzję podejmą radni. Wnioskując o kwoty do samorządów brał pod uwagę ich 

możliwości, a z drugiej strony podkreślił, że nie ma szans na to, aby z rezerwy celowej 

ministerstwa otrzymać więcej środków na taki zakup. Ma nadzieję, że uzasadnił ze swej 

strony dlaczego ten wniosek jest tak ważny i ma nadzieję, że państwo radni wezmą to pod 

uwagę i rozpatrzą wniosek pozytywnie. 

Podziękował za możliwość zabrania głosu na dzisiejszej sesji.      

 

Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady, na dzisiejszą sesję został już przygotowany projekt 

uchwały, gdzie na zakup samochodu dla policji zapisano kwotę 5 tys. zł. (wniosek policji był 

na 10 tys.zł), jeżeli jednak będzie wola radnych, to możemy również dalszą kwotę przyjąć w 

czerwcu br. 

 

    Pan Stanisław Panek Komendant KPP w Strzelcach Kraj. wyjaśnił, na zakup pierwszego 

samochodu do służby patrolowej organizowany jest przetarg centralny, który już się 

rozpoczął. Środki, które wpłynęły z gminy Strzelce i Dobiegniew są wystarczające. Natomiast 

drugi samochód, do przewożenia psów to będzie indywidualny przetarg organizowany przez 

Komendę Wojewódzką Policji w Gorzowie Wlkp. i on się rozpocznie jak pieniądze będą na 

koncie. Jest jednak istotna sprawa przetarg musi się odbyć do końca czerwca, ponieważ 

pieniądze z rezerwy niewykorzystane w I półroczu zostaną przekazane na inne jednostki. 
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6. Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania z poprzedniej sesji. 

 

    Pan Wiesław Własak – Wójt Gminy, na wstępie powitał panie i panów radnych, sołtysów  

oraz zaproszonych gości. Na poprzedniej sesji przez sołtysów poruszany był problem dróg. 

Problem został omówiony i wyjaśniony na spotkaniu z wszystkimi sołtysami, które odbyło się 

w Urzędzie Gminy. 

Wójt Gminy przedstawił następnie informację z działalności między sesjami. 

(pisemna informacja w zał. do niniejszego protokołu). 

Na koniec swojego wystąpienia Wójt zaprosił wszystkich obecnych na Powiatowe Zawody 

Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych, które odbędą się w dniu 17.05.br. o godz. 11
00 

 na 

boisku Orlik w Starym Kurowie. 

 

7. Interpelacje i zapytania. 

 

    Pan Marcin Nowak – sołtys wsi Głęboczek zgłosił następujące pytania: 

Kto jest autorem konkursu na wybór dyrektora Szkoły Podstawowej w Nowym Kurowie, 

jaki jest skład komisji konkursowej. 

 

    Pan Marek Michalski – sołtys wsi Łącznica zgłosił następujące sprawy: 

Pytanie do Pana Wójta, kiedy dowiemy się więcej na temat drogi biegnącej przez Łącznicę, 

wniosek do pana Marszałka był złożony dużo wcześniej jednak do dzisiaj nie ma żadnej 

odpowiedzi. 

Kolejna sprawa dotyczy diet dla sołtysów –  § 1 pkt. 2 uchwały o dietach sołtysów mówi: 

„dieta przysługuje za udział w sesjach Rady Gminy”. W internecie znalazł wyjaśnienie, że  

„przez pojęcie diety należy rozumieć wyrównanie finansowe  odpowiednio do kosztów 

poniesionych w związku z wykonywaniem mandatu (art.7 ust.2 ustawy Europejskiej Karty 

Samorządu Terytorialnego”).  Dalej to rozwinął Sąd Administracyjny w Opolu, który 

stwierdził, że taką właśnie dietę nie można przyjąć w formie zryczałtowanej. A w naszej 

uchwale jest właśnie dieta zryczałtowana. Następna sprawa to udział sołtysów w sesjach, 

w §12 art.1 Statutu Gminy jest zapisane, że „sołtys ma obowiązek uczestniczyć w sesjach”. 

Sąd Administracyjny we Wrocławiu rozwiązał tą sprawę następująco „możliwość udziału 

sołtysa w sesjach rady gminy nie może zostać uregulowana w statucie, jako obowiązek. 

Regulacje takie są niezgodne z prawem”. 

Dlatego mając powyższe na uwadze wnioskował, aby zmienić Statut Gminy i uchwałę Rady 

Gminy dotyczącą wypłaty diet dla sołtysów. 

 

    Pani Renata Ambroszczyk – sołtys wsi Pławin zwróciła się o podjęcie działań w sprawie 

remontu drogi biegnącej przez Łącznicę. Jak wszyscy wiemy bobry poczyniły tam ogromne 

szkody. Pobocza drogi są zrujnowane, a boki drogi się zapadają. Tą drogą jeździ autobus z 

dziećmi, więc ze względu na bezpieczeństwo trzeba coś z tym zrobić. 

Kolejna sprawa – już w miesiącu listopadzie ub.r. prosiła o podjęcie działań w Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich, aby wyczyścić przepust pod drogą wojewódzką. Przepust jest zasypany, 

niedrożny. Rolnicy oczyścili swoje rowy przylegające do ich pól, ale rowy są puste, woda nie 

płynie, ponieważ przepust jest niedrożny. 
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    radny Piotr Tatur zwrócił się z pytaniem do Pana Wójta, czy na spotkaniach, w których 

uczestniczył Pan Wójt poruszany był temat wydobycia nafty i gazu w Sowiej Górze. 

Mówiono, że z chwilą uruchomienia tego wydobycia, dla powiatu popłynie strumień 

pieniędzy. Być może i nasza gmina coś na tym skorzysta.    

 

8) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stare Kurowo za 2013 rok     

wraz ze sprawozdaniem finansowym za 2013 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy  

Stare Kurowo: 

 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za rok 2013 oraz informacji o stanie mienia 

Gminy Stare Kurowo na dzień 31 grudnia 2013 roku 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Dźwigalską Skarbnika Gminy 

o przedstawienie opinii RIO w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 

rok 2013.  

 

    Pani Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Nr 163/2014 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 7 kwietnia 2014 r. w 

sprawie: wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Kurowo sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Stare Kurowo za 2013 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy 

Stare Kurowo na dzień 31 grudnia 2013r.  

Skład Orzekający RIO w Zielonej Górze po rozpatrzeniu, przedłożonych przez Wójta Gminy 

Stare Kurowo, sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy za rok 2013 oraz 

informacji o stanie mienia Gminy Stare Kurowo, pozytywnie zaopiniował  przedłożone przez 

Wójta Gminy Stare Kurowo sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy za rok 2013 

oraz informację o stanie mienia Gminy Stare Kurowo na dzień 31 grudnia 2013r. Skład 

Orzekający RIO w Zielonej Górze ocenił, że przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Stare Kurowo za 2013r. opracowane zostało zgodnie z wymogami wynikającymi z 

przepisów ustawy o finansach publicznych i umożliwia ocenę wykonania budżetu Gminy. 

(uchwała RIO w załączeniu do protokołu). 

 

b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

gminy za 2013r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy Stare Kurowo na dzień 31 

grudnia 2013r., sprawozdaniu finansowym za 2013 rok i wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy za 2013 rok,  

 

      Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o 

sprawozdaniu z wykonaniu budżetu gminy za 2013 rok poprosił Pana Artura Della- Valle 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

     Pan Artur Della- Valle – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię i 

wniosek Komisji Rewizyjnej wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy Stare Kurowo za 2013 rok.  Komisja 

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 16.04.2014 r. przeprowadziła analizę sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2013 rok, zapoznała się z informacją o stanie mienia 

komunalnego Gminy Stare Kurowo na dzień 31.12.2013 roku, dokonała również analizy 

sprawozdań finansowych za 2013 rok. Komisja zapoznała się z opinią Regionalnej Izby 



-  7  - 

 

Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Kurowo  

za 2013 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy Stare Kurowo na dzień 31 grudnia 2013 

roku. 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Stare Kurowo po przeanalizowaniu powyższych informacji  

wyraziła pozytywną opinię o realizacji budżetu Gminy za 2013 rok i występuje do Rady 

Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2013 rok. 

(Wniosek Komisji Rewizyjnej w załączeniu do protokołu). 

 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Stare Kurowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2013  

 

 

     Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przedstawił Uchwałę Nr 294/2014 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  z dnia 6 maja 2014 roku, 

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Kurowo o 

udzielenie Wójtowi Gminy Stare Kurowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za 

rok 2013. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze, po zapoznaniu się  

z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Kurowo z dnia 16 kwietnia 2013 roku w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Kurowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy za rok 2013 – pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare 

Kurowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Kurowo absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za rok 2013. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze wyraził opinię, że 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Kurowo o udzielenie Wójtowi Gminy Stare 

Kurowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2013 został podjęty zgodnie 

z wymogami prawa i jest uzasadniony, dlatego postanowił zaopiniować przedmiotowy 

wniosek pozytywnie. 

(uchwała RIO w załączeniu do protokołu). 

 

d) dyskusja. 

 

     Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Wiesławowi Własak – Wójtowi Gminy. 

 

     Pan Wiesław Własak – Wójt Gminy odnosząc się do sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2013 rok zwrócił szczególną uwagę na następujące punkty w sprawozdaniu,  

a mianowicie: tabelę dofinansowania oświaty przez budżet gminy. Jak patrzymy na te 

pozycje, które my dofinasowujemy, to okazuje się, że one zatrzymały się na pewnym 

poziomie, czyli nastąpiła pewna stagnacja. 

W przypadku OPS-u , Wójt porównał dofinansowanie roku 2009 do minionego, okazuje się, 

że wzrost wynosi ponad 250 tys. zł i stopień dofinansowania cały czas rośnie. 

Powodem tego wzrostu na pewno jest fakt, że nasze społeczeństwo się starzeje, a do tego 

dodając wygodę osób młodych, brak poczucia więzi z rodziną widzimy, że co raz więcej osób 

korzysta z Domów Pomocy Społecznej. Do DPS oddawane są osoby, którymi nie chcą się 

opiekować bliscy. To jest główny problem OPS-u jak i gminy, ponieważ za pobyt osoby w  

DPS płaci gmina. Osoby starsze dożywają starości w DPS na koszt gminy, ale przed 

umieszczeniem w DPS najczęściej swój majątek przepisują na krewnych. 
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Innym tematem, na który Wójt zwrócił uwagę, to jest fakt, że w ubiegłym roku majątek 

gminy z tytułu inwestycji wzrósł o prawie 1,6 mln złotych, z czego gmina musiała przekazać  

udział własny na te inwestycje w kwocie 198 tys. zł, czyli 12,5%. Porównując inne lata jest to 

najmniejszy udział własny gminy przy pozyskaniu tak dużych środków na inwestycje. 

Jeżeli chodzi o zadłużenie gminy – gmina w ubiegłym roku dokonała spłaty w wysokości 500  

tys. zł, mniej więcej w takim samym stopniu spłaca, co roku swoje zadłużenie z tytułu  

zaciągniętych pożyczek i kredytów.      

Wójt nawiązał również do Funduszu Sołeckiego, który po raz pierwszy był uruchomiony w 

ub. roku, po raz pierwszy zaczął działać. Tu należy się pochwała dla sołtysów, dla 

ukierunkowania rad sołeckich, ponieważ oni mając do dyspozycji swoje pieniądze w 

wysokości 133 tys. zł z tego 102 tys. zł przeznaczyli na powiększenie swojego majątku. 

Natomiast na konsumpcję przeznaczyli 30 tys. zł. W związku z tym Wójt Gminy podziękował 

sołtysom, że te pieniądze, które są przekazywane sołectwom do ich dyspozycji zostały 

przeznaczone na wzbogacenie swoich sołectw. 

Wiadomo, że budżet tworzy się przez cały rok, w tym budżecie mają również swój udział        

pracownicy Urzędu Gminy, nad którymi stronę finansową nadzoruje Pani Skarbnik Gminy. 

W związku z tym Pan Wójt pragnąc podziękować Pani Skarbnik za udział w realizacji 

budżetu gminy i ciężką pracę przekazał na jej ręce wiązankę kwiatów. 

   

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

      Pan Jerzy Sudoł Przewodniczący Rady, przed głosowaniem nad uchwałami ogłosił 5 

minut przerwy w obradach sesji. 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

9) Podjęcie uchwały w sprawie : rozpatrzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za 2013 rok (projekt nr 1)   

 

      Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę Rady Gminy 

Stare Kurowo z dnia 16 maja 2014 roku w sprawie: rozpatrzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za 2013 rok –  

Rada Gminy w obecności 15 radnych (ustawowy skład Rady Gminy 15 radnych), przyjęła 

uchwałę jednogłośnie (15 głosami za, przy „0” głosach przeciwnych i „0” głosach 

wstrzymujących się). 

 

10) Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare 

Kurowo za 2013 rok (projekt nr 2). 

 

        Pan Jerzy Sudoł Przewodniczący Rady po przedstawieniu opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze, opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej, poddał pod 

głosowanie – 

uchwałę Rady Gminy Stare Kurowo z dnia 16 maja 2014 roku w sprawie: udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Stare Kurowo za 2013 rok –  

Rada Gminy w obecności 15 radnych (ustawowy skład Rady Gminy 15 radnych), przyjęła 

uchwałę jednogłośnie (15 głosami za, przy „0” głosach przeciwnych i „0” głosach 

wstrzymujących się). 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawach. 
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      Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

projekt nr 3 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, 

Przewodniczący wyjaśnił, że uchwale proponowane są cztery zmiany, które na wniosek  

radnych będą głosowane osobno. Jeżeli, któraś zmiana nie przejdzie w głosowaniu, po prostu 

zostanie z uchwały wykreślona. 

 

I zmiana w uchwale to jest wprowadzenie do budżetu środków z przeznaczeniem na Centrum 

Aktywności Lokalnej, wykonanie remontu salki, 

Rada w obecności 15 radnych powyższą zmianę przyjęła większością głosów (14 głosami za, 

przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się). 

 

II zmiana w uchwale realizacja wniosku na utworzenie siłowni plenerowej, 

Rada w obecności 15 radnych powyższą zmianę przyjęła jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

III zmiana w uchwale dofinansowanie Policji na zakup dwóch samochodów kwotą 5 tys. zł. 

Rada w obecności 15 radnych powyższą zmianę przyjęła większością głosów (12 głosami za, 

przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się). 

IV zmiana w uchwale, dofinansowanie realizacji projektu „Program aktywności społeczno- 

zawodowej klientów Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Kurowie – kontynuacja”,  

Rada w obecności 15 radnych powyższą zmianę przyjęła większością głosów (10 głosami za, 

przy 4 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się). 

 

Przewodniczący wyjaśnił, że ponieważ żaden z powyższych punktów nie został odrzucony, 

przegłosujemy teraz projekt uchwały nr 3, który zawiera wszystkie głosowane zmiany. 

 

Radni zgłosili jednak wątpliwości co do takiej formy głosowania nad uchwałą i zmianami. 

 

Przewodniczący Rady ponownie wyjaśnił: jeżeli wszystkie cztery zmiany zostały większością 

głosów przyjęte to teraz trzeba przegłosować uchwałę ze zmianami. 

 

      radny Zdzisław Sawicki, zgłosił następującą uwagę: jeżeli cztery punkty przegłosowano 

osobno i np. w jednym pkt. ktoś był za, w drugim pkt. był przeciw to chciałby, aby na 

przyszłość takich sytuacji unikać. Jeżeli już dochodzi do takich sytuacji to głosować wszystko   

ale osobno odrębną uchwałą. Bo jak ma teraz zagłosować osoba, która w poszczególnych 

punktach głosowała inaczej. 

 

      Przewodniczący Rady wyjaśnił: wprowadzenie zmian do uchwały głosowano osobno, 

teraz jest już gotowa uchwała i musi być przegłosowana, taka jest procedura. Każdy z 

radnych do zmian mógł mieć swoje odrębne zdanie i podobnie teraz będzie przy głosowaniu 

nad uchwałą. Oczywiście można głosować każdą zmianę osobno i wprowadzać oddzielną 

uchwałą, która też będzie głosowana. W takim przypadku będzie to jednak dodatkowa praca, 

ponieważ zamiast jednej uchwały będą cztery. 
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       radny Wieczysław Kozłowski proponował, aby w przyszłości na każdą zmianę była 

przygotowana odrębna uchwała, wtedy każdy radny będzie głosował tak jak uważa. 

 

      Pani Ewa Dźwigalska Skarbnik Gminy, ponieważ w projekcie uchwały są zawarte 

wszystkie cztery punkty, proponuje, aby ten projekt podzielić na dwa odrębne to znaczy 

projekt nr 3 i projekt nr 3A. W projekcie nr 3 są zawarte trzy elementy bezsporne, czyli 

siłownia, centrum aktywności i dofinansowanie Policji, natomiast w projekcie nr 3A, sporny 

projekt OPS-u. 

Jeżeli radni przegłosują takie dwie decyzje, będą oczywiście dwie uchwały.  

 

Radni wyrazili zgodę na powyższą propozycję. 

 

Po dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt nr 3 uchwały w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, bez projektu OPS, 

Rada w obecności 15 radnych uchwałę ze zmianą przyjęła większością głosów (14 głosami 

za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt uchwały nr 3A w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, w której 

wprowadza się dofinansowanie realizacji projektu „Program aktywności społeczno- 

zawodowej klientów Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Kurowie ”,  

Rada w obecności 15 radnych powyższą zmianę przyjęła większością głosów (8 głosami za, 

przy 4 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się). 

 

      Przewodniczący Rady, następnie poddał pod głosowanie projekt nr 4 uchwały Rady 

Gminy w sprawie:  

przyjęcia regulaminu określającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli szkół 

i placówek, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stare Kurowo, ze specjalnego 

funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno- wychowawcze,   

Rada w obecności 15 radnych uchwałę przyjęła większością głosów (12 głosami za, przy 1 

głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się). 

 

     Przewodniczący Rady nawiązując do propozycji radnych odnośnie głosowania nad 

uchwałami w przypadku, kiedy będą sporne przesunięcia w budżecie i zmiany wyjaśnił, że 

wówczas będą przygotowywane odrębne uchwały. 

 

     Skarbnik Gminy – jeżeli będzie coś spornego to nic nie stoi na przeszkodzie, aby 

przygotować odrębne uchwały. 

 

     radna Dorota Kapelarz przypomniała, że na posiedzeniu komisji kilkakrotnie proponowała 

takie rozwiązanie, ale nikt jej nie słuchał. Zgłaszała rozdzielenie tych punktów.  

 

Przewodniczący Rady, sprawa została rozstrzygnięta, uważa temat za zakończony. 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
 

    Pan Wiesław Własak – Wójt Gminy zabierając głos poinformował, że postara się w miarę 

możliwości udzielić odpowiedzi na zgłoszone zapytania: 
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Do pytania sołtysa Pana Marcina Nowaka w sprawie konkursu na dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Nowym Kurowie, założenia konkursowe są stałe i raczej nie ulegają 

zmianom. Warunki konkursu są ogłaszane m.in. w internecie, gazecie lub w inny sposób. 

Jeżeli warunki konkursu byłyby źle interpretowane mogłyby ulec podważeniu. Ale określa je  

ustawa. Jeżeli chodzi o skład komisji konkursowej w naszym przypadku do komisji wchodzi  

8 osób, może być też mniej lub więcej, to jest uzależnione od liczby związków zawodowych 

działających w danej szkole. 

(do składu naszej komisji wchodzi: 3 przedstawicieli reprezentantów urzędu w naszym 

przypadkach wchodzi Sekretarz Gminy, który bierze udział we wszystkich komisjach 

konkursowych, ponieważ zna się na tym, następnie są 2 osoby z Rady Gminy, 2 osoby z 

Kuratorium, 1 osoba z ZNP, 1 osoba ze Związku Zawodowego Solidarność, przedstawiciel  

Rady Rodziców i przedstawiciel grona pedagogicznego danej szkoły).  

Do pytań sołtysa Pana Marka Michalskiego – na ogół informacje dotyczące dróg wpływają do 

urzędu na przełomie kwietnia i maja. Ma więc nadzieję, że lada moment gmina otrzyma 

konkretną odpowiedź co do remontu tej drogi w Łącznicy. Jeżeli nie, to będąc w przyszłym 

tygodniu w Zielonej Górze postara się porozmawiać z osobą, która jest kompetentna w 

sprawie remontu drogi. (ta osoba do 10 maja była na urlopie). 

Do pytania Pani sołtys Renaty Ambroszczyk,  Wójt wyjaśnił, że Urząd Gminy występuje do 

Wojewódzkiego Zarządu Dróg o remonty dróg, naprawy, oczywiście wystąpimy teraz jeszcze 

raz ujmując również sprawy zgłaszane przez radnych na spotkaniu. 

Do pytania radnego Pana Piotra Tatura,  Wójt wyjaśnił, że z tytułu eksploatacji złóż ropy i 

gazu niestety ani powiat ani nasza gmina nic nie będzie miała. Korzyści ma natomiast gmina, 

na terenie, której instrumenty do jej wydobycia i przedsiębiorstwa są zlokalizowane.   

Dlatego w tym konkretnym przypadku korzysta gmina Drezdenko, Międzychód i Przytoczna. 

(Drezdenko z tytułu wydobycia, Międzychód za transport, a Przytoczna za bazę załadunkową 

na PKP). 

 

     Pan Marcin Nowak sołtys Głęboczka, prosił o podanie osób z grona pedagogicznego, które 

weszły do komisji konkursowej. 

 

     Wójt Gminy, nie może powiedzieć, jakie osoby są z grona pedagogicznego, ponieważ nie 

pamięta, ale oczywiście można taką informację uzyskać w Urzędzie Gminy. Skład komisji 

konkursowej nie jest tajemnicą.     

 

     Pan Rafał Krupa sołtys Przynotecka, zarzucił Wójtowi, że dopuścił do tego, iż radni ze 

Starego Kurowa będą w komisji konkursowej i będą decydować o szkole w Nowym Kurowie. 

 

     Przewodniczący Rady wyjaśnił, to Rada Gminy decyduje o sprawach całej gminy i Rada 

wybrała dwóch kandydatów jest to wola Rady. Była propozycja innych przedstawicieli, 

którzy nie wyrazili zgody na udział w komisji, ostatecznie wybrano spośród radnych 2 osoby 

i taka była wola Rady. 

Odnośnie sprawy formy wypłaty diet sołtysów, temat będzie przeanalizowany pod względem 

prawnym i dopiero zostanie podjęta decyzja.       

   

13. Zakończenie obrad sesji. 

   

    Pan Jerzy Sudoł Przewodniczący Rady w związku z wyczerpaniem porządku, zakończył 

obrady XXXIX sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 16.05.2014r.    
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Obrady sesji zakończono o godz., 16
20

. 

 

W trakcie obrad XXXIX sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 16 maja 2014r. Rada 

podjęła następujące uchwały: 

 

1. Uchwała Nr XXXIX.238.2014 Rady Gminy w sprawie: rozpatrzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za 

2013 rok, 

2. Uchwała Nr XXXIX.239.2014 Rady Gminy w sprawie: udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Stare Kurowo za 2013 rok, 

3. Uchwała Nr XXXIX.240.2014 Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej 

na 2014 rok, 

4. Uchwała Nr XXXIX.241.2014 Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej 

na 2014 rok, 

5. Uchwała Nr XXXIX.242.2014 Rady Gminy w sprawie: przyjęcia regulaminu 

określającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i placówek, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Stare Kurowo, ze specjalnego 

funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno- wychowawcze. 

 

  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała:                                                                                  Przewodniczący Rady                                                             

Insp. ds. Samorządu Gminy 

(Bożena Warłyho)                                                                                    (-) Jerzy Sudoł 

 

    

  

 

 

 

 


